
 

 
 
 
 
 
 
 

Referat – bestyrelsesmøde, mandag den 15.8.2022 kl. 16.30-18.00 

Roskilde Tekniske Skole, Pulsen 10, 4000 Roskilde 
Tilstede: Helene, Gunilla, Vibeke, Rikke, Jonas, Henning, Tina, Ulrik, Nils (referent). 

 
1. Godkendelse af referat (vedlagt som bilag 22-08-15-1). Referatet godkendtes. 

 
2. Godkendelse af dagsorden. Dagsordenen godkendtes, med tilføjelse af punkt om 

klimakaravanen 
 

3. Meddelelser 

• Udover de anførte i dagsordenen: Jesper Grarup har lavet forslag til indhold af 
fjernvarmemøder og går videre med sagen med FORS. 

•  Gunilla og Nils deltager i Klimafolkemødet, Gunilla laver FB-opslag mhp at finde 
yderligere deltagere 

• I kommunen skabes der nu en lidt mere samlet Grøn Omstillings-enhed med bl.a. 
energi, affald og grønne områder. Der er et stillingsopslag ude med lederstilling. 
Gunilla foreslog at vi overvejer et off. møde omkring kommunens indsats og 
organisation. 
 
  

4. Nyt medlem, nye suppleanter i bestyrelsen. De nye medlemmer blev budt velkommen. 
 

5. Udvikling af aktiviteter til efteråret 2022.  
Se bilag 22-08-15-3 med opdateret status.  

• Generelt er det svært at komme igennem og få lavet aftaler – sommeren har været 
over os. Programmet kommer bl.a. derfor til at starte gradvist. 

• Månedlig klima-bistro for de særligt interesserede: Første gang onsdag den 31-8 
(opslag følger på FBmm) 

• Madområdet: Der var kun en kort drøftelse. Ulrik vender tilbage med kontakter ift 
aktivitet nr. 3.  August S. arbejder  på opfølgning. 

• Natur: Gunilla, Henning og Suna har holdt inspirerende møde med forvaltningen 
den 15.8, som var meget interesseret i at samarbejde på naturområdet. Gunilla 
laver notat fra mødet og vil derudover iværksætte et [par] arrangement[er] om 
perma-kultur 

• Valg: Jonas gjorde opmærksom på at kalenderne allerede er ved at blive fyldte. Der 
synes kun at være kræfter til et enkelt møde, Nils går videre. 



• begyndende indsatser indenfor detailhandel, især tøj: Tina vil sondere med 
medlemmer i Roskilde Handel om hvordan de tænker at udvikle bæredygtigheden i 
deres virksomheder, ikke mindst på tøjområdet. Et muligt arrangement omkring el-
cykler kan være en første inspiration i RH kredsen. 

 
6. Sparekampagne? 

Der var en god diskussion om kompleksiteten af evt tips/råd – f.eks. i etagebyggeri hvor den 
enes besparelse kan blive den andens regning, og hvor f.eks. mgl. Udluftning kan føre til 
skimmelsvamp. Osv. Det kunne pege på at e en mere formidlende tilgang frem for en 
kampagne kunne nå længere – men det er også svært at nå bredt ud. Det blev besluttet at 
hvis vi skal videre (afhænger af at der dukker en tovholder) skal der ligge et klart koncept 
som bestyrelsen kan godkende.  
  

7. Kommunikationsstrategi 
Rikke efterlyste at næste version bliver mere konkret og praktisk, og tilbød at medvirke i 
processen med at udvikle strategien. Tilbuddet modtaget med tak. Ift. målet om et bestemt 
antal betalende medlemmer blev det fremhævet at det var vigtigere – eller lige så vigtigt - 
at have medlemmer/følgere som det er at have betalende ditto. Ulrik foreslog at vi fik en 
QR kode til nem henvisning til vores mobilepay-nummer.  
 

8. Samarbejde med Peder Syv Aftenskolen.  
Bestyrelsen godkendte at vi indleder et praktisk samarbejde forudsat at tema mm ligger 
indenfor vores områder.  
   

9. Opgaver inden næste møder/fremtidige dagsordenspunkter: 
a. Oversigt over økonomi - Nils 
b. Udkast til fundingstrategi (kommer ikke nødvendigvis næste gang) 
c. forretningsorden for bestyrelsen – Rikke udarbejder forslag (deadline for udkast 

20.9) 
d. Udkast til årshjul Rikke udarbejder forslag (deadline for udkast 20.9)  

 
10. Datoer for næste bestyrelsesmøder  

Bestyrelsesmøder, alle dage kl 16.30: 
Onsdag 28. september – vi fik ikke fastlagt sted. 
Torsdag 17. november – med efterfølgende middag. 
 

11. Klimakaravanen: Bestyrelsen godkendte at vi deltager med stand på Stændertorvet den 
14.9. Helene holder desuden tale. 
  

12. Evt. : På næste møde orienterer Tina om Another Closet kampagnen mhp diskussion om Go-
Roskildes støtte/medvirken. 

 
 
/Nils Boesen 


